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 שלום לכולם, 

   , תושב ההרחבה בשדה נחמיה.שמי מעוז כחלון

 5-9עם נציגי שמונת הקיבוצים מהמועצה שבתחום ביחד עם נציג ועד נוסף,   ,כמי שנכח בזום

 לא להצטרף לעתירה. הייתה לועד דין הרן רייכמן המלצתי הק"מ מהגבול ועם עורך 

להמלצה זו, אך לפני כן בואו ונכיר מעט  מתוך הזום עלו מספר נושאים אשר גרמו לי להגיע 

 את העובדות. 

ק"מ מהגבול עם לבנון. כיום בנהריה ישנם   6.5-העיר נהריה נמצאת במרחק של כ •

 ם. העיר לא פונתה.אלף תושבי 75-פי נתוני העירייה( כ-)על

 אלף תושבים.  100-ק"מ מהגבול ישנם למעלה מ 5-9בכל קו התפר שבין  •

מדינת ישראל החליטה לפנות באופן שרירותי את כלל הישובים שנמצאים בטווח של   •

 .  ק"מ מהגבול  5עד 

ק"מ. טילים   5.5-בהקשר לסעיף הקודם, טיל נ.ט מסוג קורנט מגיע לטווח של עד כ •

 מסוג זה לא ניתן ליירט באמצעים הקיימים היום למדינת ישראל )כיפת ברזל ודומיו( 

 אלף תושבים. 120-כמות התושבים המפונים היום הינה כ •

 מתוך שמונת הקיבוצים במועצה האזורית שלנו, הצטרפו לעתירה שניים בלבד.  •

היו שתי הזעקות. לשם השוואה, בתל אביב נשמעו   7.10.23בשדה נחמיה מיום  •

 אזעקות.  241( 10.12.23-)נכון ל
 

 

ועכשיו, אחרי שהכרנו את העובדות היבשות, ניתן להבין מדוע המדינה החליטה לפעול  

 בצורה זו. 

 הסיבות איתן הגיע המלצתי לועד הינן: 

בג"צ אינו יכול להתערב למדינה בנושאי ביטחון. כל החלטה של בית המשפט בנושא   .1

 זה כפופה להחלטה של משרד הביטחון )הכפוף לממשלה כמובן(.  
ה  במידה ובית המשפט יקבל את העתירה, תוגש עתירהעתירה בכל מקרה תוגש ו .2

ק"מ ומעלה, כי חייהם השתנו בצורה משמעותית   9של הישובים ממרחק של  נוספת

דבר שיגלגל את כל מדינת ישראל לתוך סחרור שאף שופט לא   מאז שבת השחורה 

 יקח על עצמו. 
הזכות לעתור פעם   הקיבוץנמנעת מ ,בעת הצטרפות להגשת העתירה ע"י הקיבוץ .3

בתנאים דומים. או במילים אחרות, במידה והעתירה תידחה והקיבוץ יהיה  נוספת 

   חלק ממנה, לא תהיה אפשרות לדרוש דבר מהמדינה.

מועצה אזורית הגליל העליון, המשתמשת בייעוץ משפטי נרחב אינה מצטרפת   .4

לעתירה היות וככל הנראה אינה רואה את העתירה מתקבלת ולא רוצה, כמונו, לותר  

 על האפשרות לעתור ביום שלא ניתן יהיה לחיות פה בגלל שינוי התנאים.
אין כל משמעות להצטרפותה/אי הצטרפותה של שדה נחמיה לגבי תוצאות העתירה   .5

כלומר, במידה והעתירה תתקבל והמדינה תחליט לפנות/לפצות את התושבים 

בית   ק"מ. תושבי שדה נחמיה יקבלו פיצוי ככל התושבים בטווח זה. 5-9שבטווח 

המשפט אינו פוסק על פי כמה ישובים או אנשים הצטרפו לעתירה אלא על פי  

 החוק בלבד. 

 



11/12/2023 

ראיתי בימים האחרונים כי עלה סקר בקבוצת הוואצאפ "תושבי שדה נחמיה" כמה מהקהילה  

ראשית זה כמו לשאול, כל  מעוניינים שההנהלה תפעל על מנת שיכירו בנו כישוב מפונה. 

₪ לילד לחודש בלי לעשות דבר.   3,000-₪ למבוגר ו 6,000אדם, האם אתה מעוניין לקבל 

   כמובן שהתשובה היא כן. כולנו רוצים ששדה נחמיה תוגדר כמפונה. 

 לסיכום:

דרך העתירה הזו הסיכוי שהסטטוס שלנו ישתנה הוא נמוך לאין שיעור, ולצידו,   •

במידה ונצטרף, הדבר ימנע מאיתנו בעתיד את האפשרות לדרוש מהמדינה פיצוי  

 כזה או אחר.  

לא  כפי שאמרתי, במידה והקיבוץ יצטרף לעתירה, סיכויי ההצלחה של העתירה  •

 ישתנו. 

במידה והעתירה תתקבל, תושבי הקיבוץ יהנו ממש כמו העותרים עצמם בגין השינוי   •

 במדיניות הממשלה בנושא. 

 

 

 מאחל לכולנו ימים טובים מאלה, 

 ביחד ננצח.

 


